
Christiansfeld Skole, Skolebestyrelsesmøde 
Referat 
 
Møde nr. 4/7 

Tid og sted: 10. januar 2022 kl. 16.45-18.45 i skolens personalerum 

 

Mødedeltagere 

Steen Jepsen, Kim Hede, Michael Ljunggren, Anita Pedersen, Hans Nissen Rosenbjerg, Helene Baarup-Christensen, 

Susanne Jakobsen, Dorte Tonnesen og Henriette Aaby 

 

Afbud 

Stine Rasmussen, Tina Hjorth Nissen 

 

Dagsorden 

Ud fra de enkelte punkter indikeres, hvorvidt punktet er til beslutning (B), drøftelse (D) eller orientering (O) 

 

Ordstyrer: Kim Hede 

 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 

Godkendt 

 

2. Godkendelse af dagsorden – her kan gives plads til akutte punkter (B) 

Godkendt 

 

3. Konfirmationsundervisning i eller uden for skoletiden (D/B) 

Skolebestyrelsen har truffet beslutning om, at konfirmationsundervisning fremadrettet vil ligge uden for 

skoletiden.  

 

Skolebestyrelsen vil fremadrettet ikke ansøge om at anvende §16.b Stk. 2.: ”Kommunalbestyrelsen kan, for 

så vidt angår den understøttende undervisning, godkende at fravige reglerne om en mindste varighed af 

undervisningstiden på 7. eller 8. klassetrin, jf. § 14 b, stk. 1, nr. 3, med henblik på at give tid til 

konfirmationsforberedelse på det pågældende klassetrin”.  

 

Baggrund for beslutningen sker på følgende grundlag:  

 

 Der er færre elever som vælger at blive konfirmeret, og dermed flere elever på 8. årgang som ikke 

modtager kristendomsundervisning i et helt skoleår. I de forrige skoleår har antallet af elever der 

ikke ønsker at blive konfirmeret ligget på ca. 20 % i gns. 

 Skolen vil fremadrettet undervise i kristendom på 8. årgang. Herved opretholdes en faglig 

progression i faget gennem hele udskolingen, og skolen sikrer, at faget opfylder 

undervisningsministeriets læringsmål.  

 Skolen ønsker fortsat at bevare det gode samarbejde med kirkerne i skoledistriktet. Skolen har 

allerede aftalt et møde med præsterne og skolens kristendomslærere i foråret 2022. På mødet 
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ønsker vi drøfte muligheden for at udvide samarbejdet, og inddrage præsterne som en del af den 

åbne skole på både mellemtrin og i udskolingen. 

 Det er aftalt, at så vidt muligt, at eleverne har en kortere skoledag, den dag de skal til 

konfirmationsforberedelse. Skemalægningen vil tilgodese dette i det omfang det er muligt, i 

forhold til ministeriets vejledning og lovgivning. 

 Eleverne afholder fortsat Blå mandag på en skoledag. Dagen afholdes mandagen efter at sidste 

hold er konfirmeret.   

 

4. Aktuelt omkring håndtering af Corona (O) 

Der kommer løbende retningslinjer for skolen som vi efterlever på bedste vis. Alle klasser har fået 

gennemgået hvordan de må færdes, og hvordan vi passer bedst muligt på hinanden.  

Medarbejdere på skolen tager de forholdsregler de kan og størsteparten føler sig trygge.  

 

Strategien i øjeblikket er, at elever får udleveret selvtest hver fredag til at anvende hjemme i weekenden.  

Derudover tilbydes der test på skolen to gange om ugen. På sigt er det meningen, at eleverne kun skal teste 

sig selv hjemme. 

 

5. Ledelsen gør status: Hvilke resultater er opnået siden februar 2020? (O) 

 

 Vi har prioriteret midler til ansættelse af tre ekstra lærere. Det betyder, at lærerne underviser 
færre lektioner end foregående år, og det giver bedre tid til fx forberedelse og dermed bedre 
kvalitet i undervisningen. 

 Flere vikartimer dækkes af vores fastansatte lærere. Det giver bedre kvalitet i vikartimerne og en 
bedre sammenhæng i skoledagen for både elever og undervisere. 

 Vi har ansøgt om og fået flere midler til arbejdet med inklusion i de mindste klasser. Det betyder, 
at der i nogle klasser er to undervisere på enten i alle eller i en stor del af timerne, og det kommer 
naturligvis alle klassens elever til gode. 

 SFO'en i år har budt på endnu flere nye og spændende aktiviteter, som vækker stor begejstring hos 
børnene.  

 Vi har investeret store summer i skolens IT. Der er nye IT-tavler i alle undervisningslokaler, og 
skolens elevcomputere er udskiftede eller opgraderede. 

 Der er indkøbt nye og tidssvarende bogsystemer i fagene dansk, engelsk og matematik.   

 Vi i første halvår af 2022 får skabt et mere funktionelt og indbydende ungemiljø i udskolingen. 

 Skolen i august 2022 kan åbne sit helt eget FabLab, så vi bedre kan understøtte elevernes 
teknologiforståelse og deres mod på og lyst til at arbejde undersøgende og eksperimenterende. 

 

 

6. Økonomi (O) 

Skolen overholder budgettet for 2021, og overfører et mindre overskud til 2022. Der har i 2021 været 

mulighed for at investere og dermed opgradere læremidler, møbler og it. Der er desværre leveringstid på 

både møbler og elev-pc’er.  
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7. Valg til skolebestyrelsen 

Der sendes en orientering ud til forældrene om skolebestyrelsesvalget. Forældre der ønsker valg kan sende 

deres kandidatur til Kim Hede. Såfremt der ikke er flere der opstiller end der er pladser i skolebestyrelsen 

afholdes der fredsvalg. 

 

8. Aktuelt – fx fortrolige forhold, som ikke fremgår skriftligt andetsteds 

 

 

 

 


